
Krobia, dnia 3 grudnia 2007 r. 
 
 
                              P R O T O K Ó Ł    Nr   XIV/2007 
  
                  z   XIV sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  
                  w dniu  29 listopada 2007 r. w sali ZSOiZ w Krobi       
=========================================================  
                 godzina rozpoczęcia :   16.00 
                    godzina zakończenia :   19.00 
                     Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczyło 15.   
                 Ponadto w sesji uczestniczyli : 
              ====================== 

1. Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi. 
2. Misiaczyk Gerard            - Z-ca Burmistrza  
3. Andrzejewski Jakub        - sekretarz Gminy Krobia. 

                    4.   Walczak Damian             - skarbnik Gminy Krobia. 
                    5.   Andrzejewska Teresa      - radca prawny.              
                    6.   Sołtysi gminy Krobia.                  
                    7.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    
                     Porządek obrad sesji : 
              ======================= 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji.   

      4.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji.  
5.   Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                          

w okresie międzysesyjnym.  
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

      8.   Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  
            a)  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2008 rok,  
            b)  ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5 

% alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży 
jak i w miejscu sprzedaży oraz określenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży napojów 
alkoholowych,  

            c)   określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i trybu  umarzania, odraczania  terminu 
zapłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych Gminy Krobia, jednostek 
organizacyjnych,  do  których  nie stosuje  się  przepisów  ustawy  Ordynacja 
podatkowa,  

            d)   obniżenia  średniej   ceny   skupu  żyta  za   1 dt   przyjmowanej  jako  podstawę  do 
naliczenia podatku rolnego, 

            e)   regulaminu   określającego  na   rok  2008   wysokość  oraz   szczegółowe   warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki 
pracy oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia a także wysokość nauczycielskiego 
dodatku mieszkaniowego, oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania,  
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            f)    określenia   rodzajów  świadczeń  przyznawanych  w  ramach  pomocy  zdrowotnej dla 
nauczycieli szkół prowadzonych przez gminę Krobia korzystających z opieki 
zdrowotnej oraz warunków i sposobu przyznawania tych świadczeń,           

            g)   zmian budżetu i zmian w budżecie na 2007 rok.  
       9.  Wolne głosy i wnioski. 

 10.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.      
11. Zakończenie.  
 

  Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Knebel. 
  Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.        

      Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 14 radnych, wobec czego   
sesja jest prawomocna do podejmowania obrad i uchwał (nieobecny: R.Danek). 

     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 
      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.       
      Ad. 3  Przyjęcie protokołu z XIII sesji.        
      Protokół przyjęto jednogłośnie,  głosowało 14 radnych. 
      Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji.  
      Burmistrz : 
      Radnemu I. Jóźwiakowi : w odpowiedzi PZD informuje, że z uwagi na brak środków nie 

planuje w 2008 r. znakowania dróg punktowymi elementami odblaskowymi, ponieważ 
ograniczone fundusze przeznaczone będą na znaki drogowe i odnowienie przejść dla pieszych. 
Również PZD przedstawił mapę miejsc szczególnie niebezpiecznych na terenie gminy Krobia 
na drogach powiatowych.  

      W dniu dzisiejszym odbyła się lustracja drogi wojewódzkiej nr 434 z udziałem Komendy 
Powiatowej Policji z Gostyni,  w celu wskazania miejsca zamontowania fotoradaru, w okolicy 
szkoły  w Ciołkowie. 

      Ad. 5   Interpelacje i zapytania radnych. 
P. Marcinkowski : 1. Sprawa dot. miejscowości Potarzyca, gdzie rosnące drzewo lipa 
znajdujące się pod transformatorem wymaga obcięcia gałęzi (przy drugim wjeździe do 
świetlicy jadąc z kierunku Krobi). 
2.  Sołtys wsi Chumiętki zgłaszała potrzebę obcięcia suchych gałęzi 2 drzew rosnących przy 
drodze powiatowej, które zagrażają bezpieczeństwu. 
M. Szpurka : zostałem zobligowany przez p. Piotrowiaka i Zarembę mieszkańców ul. Wały                        
i ul. Zajazdowej w Krobi o zgłoszenie potrzeby zamontowania progów zwalniających na tych 
ulicach.  
Na salę obrad przybył radny R. Danek. 
Z. Polowczyk : Co dalej z projektem realizowanym przez MZO Leszno? Proszę                            
o rozpoznanie sytuacji, aby nie okazało się, że będziemy musieli jako Gmina przeznaczać 
środki finansowe na to zadanie. 
I. Jóźwiak :  Dwa miesiące temu zwracałem uwagę na to, że wzrośnie opłata marszałkowska 
za składowanie odpadów. Proszę p. Burmistrza o rozpatrzenie możliwości, aby firmy 
posiadające zezwolenie na odbiór odpadów z terenu naszej gminy dostarczali mieszkańcom 
worki na odpady segregowane.  Firmy te mają taki obowiązek, a mieszkańcy nie muszą prosić 
o dostarczanie worków.  
A. Knebel : w projekcie budżetu na 2008 rok zapisano środki na dalsze funkcjonowanie 
stołówek szkolnych w Krobi i Pudliszkach. Z uwagi na to, że radykalnie spada liczba 
wydawanych posiłków, jak p. Burmistrz widzi rozwiązanie tego problemu, chociażby tylko                    
w zakresie tak licznego zatrudnienia w tych stołówkach? 
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Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   
w okresie międzysesyjnym.  
5,12,19.11. – posiedzenia Komisji Statutowej, prace nad statutem Gminy, wola komisji aby 
nowy statut przyjąć do końca roku.  
6,16,27.11. – posiedzenia Komisji Rewizyjnej, kontrola wydatków pozapłacowych                        
w oświacie, analiza sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2007 r. 
8,23.11. – posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, prace nad zmianą regulaminu 
przyznawania stypendium RM, opinie do uchwał na XIV sesję. 
10.11. – obchody Święta Niepodległości zorganizowane wspólnie z powiatem Gostyńskim. 
15.11. – otrzymałem od Burmistrza projekt budżetu na 2008 rok, który przekazany został 
radnym w dniu 19.11.br.   
21,28.11. – posiedzenia wspólne komisji Rady, 21 – omówienie uchwał na XIV sesję, 
prezentacje inicjatywy LEADER, oraz sprawa dot. funkcjonowania szkoły społecznej;                      
28 – dyskusja nad projektem budżetu na 2008 rok.  
23.11. – posiedzenie Komisji Rolnictwa i Spraw Społecznych, opinie do uchwał na XIV sesję. 
22.11 – udział w spotkaniu Rady Folkloru. 
28.11. – posiedzenie Komisji Budżetu, opinia do uchwały dot. zmian budżetu.  
Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   
Ponadto złożone zostały wnioski o dofinansowanie : 
1) budowy Pomnika Powstańców Wielkopolskich ze środków Rady Ochrony Pamięci Walk          
i Męczeństwa oraz Wojewody Wielkopolskiego na kwotę 47 tys. zł.     
2) projektu „Nasza Świetlica naszym oknem na świat”  złożonego do Fundacji Wspomagania 
Wsi, dla świetlicy w Przyborowie.  
3) projektu  „Zobaczcie, ja pływam - I Gminny Program Nauki Pływania” złożonego do 
Ministerstwa Sportu. Koszt projektu 44 tys. zł, z czego Gmina musi zabezpieczyć 50 % 
środków.  

       
      Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  
      a)  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2008 rok. 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie. Projekt uchwały omawiany  
był na posiedzeniu wspólnym Komisji 21.11.br. i na Komisji Rolnictwa i Spraw Społecznych 
w dniu 23.11.br. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Spraw Społecznych I. Jóźwiak przedstawił pozytywną 
opinię o projekcie uchwały.  
Przewodniczący Rady – po posiedzeniu komisji wpłynęły autopoprawki do projektu uchwały. 
Przedstawił autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały stanowiące załącznik    nr 2 do 
protokołu.  
I. Jóźwiak – w ostatnim zdaniu uzasadnienia zapisano, że „podjęcie uchwały można uznać za 
zasadne”. Powinno być napisane, jest zasadne.  
Burmistrz – jest to sformułowanie lepsze, bardziej oddające sens. 
J. Bujakiewicz – autopoprawkę rozumiem, ale czy jest ona do uchwały, czy do załącznika. 
Cieszę się, że to co zgłaszałem zostało uwzględnione. Pozycja 19 autopoprawki określa, że 
skreśla się § 20 - załącznik określający plan finansowy programu   i wykreślono również 
kwoty z treści uchwały. 
Burmistrz – załącznik finansowy został wycofany. Kwoty zawarte w załączniku przedstawiały 
poszczególne zadania, jakie będą realizowane w 2008 r. Podczas obrad komisji pojawiały się 
wątpliwości, czy kwoty powinny być ujęte w samym programie, czy tylko założenia realizacji 
programu.  
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Przewodniczący Rady – środki na realizację programu określone są w budżecie. Natomiast 
zasady wynagradzania gminnej komisji musi regulować program.  
K. Perdon – uważam, że plan finansowy do programu powinien być. Przedstawia on jakie 
będą w roku przyszłym realizowane zadania. Mnie chodziło o to, aby w samej treści programu 
nie wskazywać kwot.  Nie powinien być wykreślany § 20, plan finansowy.  
Przewodniczący Rady – ja wnioskowałem o wykreślenie tego paragrafu. Przyjmujemy 
program, a zadania w nim określone stanowią załącznik do budżetu zgodnie z określoną 
kwotą.  
K. Perdon – zgłaszam wniosek aby z autopoprawki wycofać wykreślenie § 20 programu. 
Burmistrz – pozostawienie tego załącznika spowoduje to, że przy każdej zmianie realizacji 
programu konieczna będzie również zmiana tejże uchwały. W momencie rozpisania 
wydatkowania kwot realizowanego programu możliwa będzie zmiana poprzez zmianę 
uchwały budżetowej. Plan finansowy jest tylko elementem przewidywanych wydatków, 
mający charakter informacyjny. Będzie punktem odniesienia do sprawozdania                          
z wykonania tego programu za rok budżetowy.  Uważam za zasadne wycofanie kwot                  
z programu i załącznika, ponieważ w budżecie będą wszystkie kwoty ujęte.  
Przewodniczący Rady – w programach innych gmin nie wprowadzano żadnych kwot.                 
P. Marcinkowski – tak jak wspomniał p. Burmistrz  plan stanowi część informacyjną.  
Radca prawny – jeżeli będzie plan finansowy przy programie i w budżecie, to przy każdej 
zmianie zarządzeniem Burmistrza  musiałaby być również zmiana programu uchwałą Rady. 
Burmistrz – zgodnie z kwalifikacją budżetową w budżecie określone są środki na realizację 
poszczególnych zadań programu. Plan finansowy proszę potraktować jako materiał 
informacyjny do analizy wykonania tego programu.  
K. Perdon – interpretacja radcy przekonuje mnie i wycofuję złożony wcześniej wniosek.   
Autopoprawki Burmistrza przyjęto jednogłośnie, głosowało 15 radnych.  

      Uchwałę Nr XIV/95/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2008 rok, przyjęto jednogłośnie, głosowało 15 radnych.   

       
      b) ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5 

% alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży 
jak i w miejscu sprzedaży oraz określenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży napojów 
alkoholowych.     

      Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie.   
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie. Projekt uchwały omawiany  
był na posiedzeniu wspólnym Komisji 21.11.br. i na Komisji Rolnictwa i Spraw Społecznych 
w dniu 23.11.br. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Spraw Społecznych I. Jóźwiak przedstawił pozytywną 
opinię o projekcie uchwały.  
Burmistrz przedstawił autopoprawki do projektu uchwały, stanowiące załącznik nr 3 do 
protokołu.  
Autopoprawki Burmistrza przyjęto jednogłośnie, głosowało 15 radnych.   

      Uchwałę Nr XIV/96/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie 
ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % 
alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży jak                 
i w miejscu sprzedaży oraz określenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży napojów 
alkoholowych,  przyjęto jednogłośnie,  głosowało 15 radnych.  
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      c) określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i trybu  umarzania, odraczania  terminu 
zapłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych Gminy Krobia, jednostek 
organizacyjnych,  do  których  nie stosuje  się  przepisów  ustawy  Ordynacja podatkowa. 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie. Czego dotyczą                        
te umarzania, odraczania, jakich sytuacji?  
Burmistrz – są to zobowiązania o charakterze publiczno-prawnym, które nie podlegają 
ordynacji podatkowej.  
D. Walczak –  dot. to należności pieniężnych w zakresie gospodarki gruntami, 
nieruchomościami, mieszkań komunalnych, dzierżawy gruntów, należności za zarzut ścieków            
i wywóz nieczystości stałych i płynnych.  
Przewodniczący Rady – w § 2 wskazał p. Burmistrz siebie do udzielania ulg.  
Burmistrz – jedynym organem wykonawczym w Gminie jest Burmistrz.  
J. Bujakiewicz – w § 4 ust. 2 zapisano „decyzja lub umowa zastosowaniu”. Uważam,                   
że w przed wyrazem „zastosowaniu” powinno być „o”. Natomiast w § 6 myślę, że chodzi                 
o zapis „§ 2” a nie „§ 3”. 

      Uchwałę Nr XIV/97/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie 
określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i trybu  umarzania, odraczania  terminu zapłaty 
oraz rozkładania na raty należności pieniężnych Gminy Krobia, jednostek organizacyjnych,     
do  których  nie stosuje  się  przepisów  ustawy  Ordynacja podatkowa,  przyjęto jednogłośnie  
głosowało15 radnych.      

       
      d) obniżenia  średniej   ceny   skupu  żyta  za   1 dt   przyjmowanej  jako  podstawę                   

do naliczenia podatku rolnego. 
      Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Spraw Społecznych I. Jóźwiak przedstawił pozytywną 
opinię o projekcie uchwały.  
Uchwałę Nr XIV/98/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie 
obniżenia  średniej   ceny   skupu  żyta  za   1 dt   przyjmowanej  jako  podstawę                         
do naliczenia podatku rolnego, przyjęto większością głosów: 12 za, 2 przeciwne ( R. Danek, 
Ł. Kubiak), 1 wstrzymujący ( P. Marcnikowski),  głosowało 15 radnych.   
 
 
e) regulaminu   określającego  na   rok  2008   wysokość  oraz   szczegółowe   warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy 
oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia a także wysokość nauczycielskiego dodatku 
mieszkaniowego, oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania.  

  Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie. Pozytywna opinia 
Związku Zawodowego Nauczycieli stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu K. Perdon  przedstawił pozytywną opinię                           
o projekcie uchwały.  
Uchwałę Nr XIV/99/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie  
regulaminu   określającego  na   rok  2008   wysokość  oraz   szczegółowe   warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 
niektóre inne składniki wynagrodzenia a także wysokość nauczycielskiego dodatku 
mieszkaniowego, oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania,  przyjęto 
jednogłośnie,  głosowało 15 radnych.   
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f)  określenia   rodzajów  świadczeń  przyznawanych  w  ramach  pomocy  zdrowotnej 
dla nauczycieli szkół prowadzonych przez gminę Krobia korzystających z opieki 
zdrowotnej oraz warunków i sposobu przyznawania tych świadczeń.  

  Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu K. Perdon  przedstawił pozytywną opinię               
o projekcie uchwały. Uważam, że przed zapisem emeryci i renciści, powinno pojawić się 
słowo „nauczyciele”.  
D. Walczak – dotychczas takie świadczenia nie były wypłacane. Pewna pomoc w  zakresie 
Funduszu Świadczeń Socjalnej realizowana była w szkołach i przedszkolach. 
Przewodniczący Rady – czy to 0,1 % z budżetu to jest dodatkowe?  
D. Walczak – wskaźnik wynika z uchwały. Kwotę ujęto w projekcie budżetu na 2008 r.                
w ramach rezerwy na cele oświatowe.   
K. Perdon – kiedy była nowelizacja tego zapisu? 
D. Walczak – od 10.2006 r. 
J. Bujakiewicz – czy 0,1 %  jest obligatoryjny oraz czy z tego, że  będą korzystać emeryci              
i renciści to zadecyduje to, że my to uchwalimy? 
Burmistrz –  mogła być kwota wyższa, lecz przyjęliśmy kwotę optymalną. To, że będą 
korzystać emeryci i renciści wynika z przepisów Karta Nauczyciela. W budżecie będzie 
zagwarantowana kwota ok. 5.400 zł.  
Uchwałę Nr XIV/100/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie  
określenia   rodzajów  świadczeń  przyznawanych  w  ramach  pomocy  zdrowotnej dla 
nauczycieli szkół prowadzonych przez gminę Krobia korzystających z opieki zdrowotnej oraz 
warunków i sposobu przyznawania tych świadczeń, przyjęto jednogłośnie, głosowało                     
15 radnych.    
 
g)  zmian budżetu i zmian w budżecie na 2007 rok. 

  Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały.  
      Burmistrz przedstawił autopoprawkę do uchwały dot. propozycji zwiększania środków na 

funkcjonowanie GOK w kwocie 5 tys. zł, związane z modernizacją oświetlania holu kina 
(dział 926). 

      Rezerwa po zmianach :146.214,- zł 
      Wydatki : 24.851.031,- zł, dotacje : 775.989,- zł. 
      Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem – komisja po zapoznaniu się ze zmianami budżetu             

i w budżecie opiniuje projekt uchwały pozytywnie, ponadto proponuje aby dochody, które 
wypracowały szkoły wstrzymać i pozostawić jako środki nie wygasające na rok następny. 

      Zgłosił pytanie do dyrektora przedszkola w Krobi : jeżeli w lutym tego roku w wyniku 
kontroli stwierdzono, że gazówka jest nie sprawna, to dlaczego nie zgłoszono wcześniej tego 
problemu, ponieważ jej stan stwarzał zagrożenie.  

      G. Polowczyk, p.o. dyrektora przedszkola w Krobi -  jest to gazówka wieloletnia, 22 letnia, 
zakupiona już używana, odłączana po zakończeniu pracy. Nie odpowiem na to pytanie 
ponieważ jestem p.o. dyrektora. 

      L. Bem – do kogo było pismo w tej sprawie kierowane, ponieważ do komisji budżetu nie 
zwracano się z tym problemem. 

      M. Duda -  w kwestii funkcjonowania kuchni szkolnych, to w przypadku Krobi po kontroli 
stwierdzono bardzo zły stan szafy, która wymaga wymiany. Proszę przyjrzeć się tej sprawie, 
ponieważ wypracowane środki nie wystarczą na zakup nowej szafy. 

      Przewodniczący Rady – wg decyzji Powiatowego Inspektora Sanitarnego zalecenia należało 
wykonać do 20.09.2007 r.  

      L. Bem – p. Burmistrz zadecyduje, czy celowe będą określone zakupy. 
      Przewodniczący Rady – jak będą w przyszłości realizowane takie postanowienia z kontroli? 
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      L. Bem – chciałem zaznaczyć, że kwoty dochodów i wydatków budżetu są podobne.  
      Burmistrz -  jeżeli są zlecenia kontroli  zewnętrznej, to dla mnie jest oczywiste, że organ 

prowadzący musi byś poinformowany o takich sytuacjach. Kierownik jednostki jest 
odpowiedzialny  i musi podejmować niezbędne działania. 

      K. Kasperczak, z-ca dyrektora ZSPiG w Krobi – jeżeli kontrola była w czerwcu tego roku, to 
wtedy powinny już być podejmowane działania. Wypracowane zostały środki przez stołówką 
po podwyższeniu kwoty posiłków, a zakup szafy jest konieczny. 

      Z. Polowczyk – nie można zastanawiać się na tak niskimi wydatkami jak zakup szaf.                        
Są określone wymogi sanitarne i bezpieczeństwa, która musza być spełnione. Bałagan                     
w funkcjonowaniu stołówek jest od 16 lat i należy to uporządkować. 
Autopoprawki Burmistrza przyjęto głosami : 13 za, 2 wstrzymujące (I. Jóźwiak, E. Dopierała), 
głosowało 15 radnych.  
Uchwałę Nr XIV/101/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie  
zmian budżetu i zmian w budżecie na 2007 rok, przyjęto jednogłośnie,  głosowało 15 radnych.                                                         

       
      Ad. 9   Wolne głosy i wnioski. 
      R. Guderski, mieszkaniec Krobi – mija rok trwania kadencji Rady. Na jakim etapie trwają 

prace w zakresie realizacji kanalizacji sanitarnej i deszczowej w gminie?                                                                                                    
      Przewodniczący Rady – przygotowywany jest wieloletni program inwestycyjny. Mija rok 

urzędowania p. Burmistrza i myślę, że jeśli uzna za stosowane, to przedstawi swoje 
przemyślenia i plany. 

      Burmistrz – realizacja kanalizacji sanitarnej będzie jednym z głównych zadań na najbliższe 
lata. Opracowano koncepcję aglomeracji Gminy obejmującą budowę nowej oczyszczalni 
ścieków wraz z kanalizacją sanitarną wg określonego wskaźnika RLM. Koszt zdania 
oszacowany w 2000 r wynosi 57 mln zł. Podjęto działania dot. opracowania projektu na 
realizację zadania na terenie Gminy. Prace projektowe są w trakcie realizacji. Inwestycja 
utrzymała się jako przedsięwzięcie strategiczne w Funduszu Spójności w ramach programu 
operacyjnego infrastruktury ekologicznej. Jest wielu inwestorów ubiegających się o środki 
unijne. Projekt realizowany będzie wspólnie z gminami : Pępowo, Kobylin, Pogorzela. 
Jednym  z warunków jest to, że musimy być do 2008 r. przygotowani. Jest w trakcie 
przygotowań Studium Wykonalności inwestycji i w miesiącu marcu będą znane wartości na 
prowadzenie przedsięwzięcia. Nasz budżet nie generuje jeszcze środków na tego typu 
działania inwestycyjne.      

      R. Pazoła, mieszkaniec Krobi – jestem budowlańcem i mam problem dot. kanalizacji 
deszczowej. Buduję obiekt, myślę, że znaczący dla naszej Gminy. Od 2004 r. zwracam się              
z prośbą do p. Burmistrza o wykonanie kanalizacji deszczowej. Ja mam to wykonywać, jako 
prywatny inwestor. Są to środki, które przedsiębiorca nosi w kieszeni. Wartość około              
5-10 tys. zł, a inwestycja ma zatrudnić 20 osób. Panie przewodniczący rozmawialiśmy też              
o tym problemie i nie otrzymałem odpowiedzi.  Odpowiedź Burmistrza Walusia i obecnego 
Burmistrza jest taka, że droga jest wojewódzka, my nie mamy środków. To nie jest 
rozwiązanie. Będzie to inwestycja o powierzchni 1.200 m2, a opłaty z podatku od tej 
powierzchni będą wpływać do Gminy. Należy przyjąć jakieś rozwiązanie sprawy. Ja 
wstrzymuję inwestycję, dopóki nie będzie kanalizacji. Jeśli wypuszczę wodę na sąsiednie 
tereny, to kto będzie za to odpowiedzialny? Od 2004 wniosek wpłynął i cisza. Czy tak 
postępuje się z inwestorami?  Jest to podstawowy problem inwestorów, a podatki wpływają 
do województwa, czy do gminy.    

      Przewodniczący Rady – inwestycja mieści się przy wyjeździe z Krobi, przy cmentarzu. 
Burmistrz – bardzo się cieszę z każdej realizowanej inwestycji na terenie naszej gminy.            
Kwestia podatków jest bardzo złożona i nie wszystkie podatki, które płacą przedsiębiorcy 
wpływają do budżetu Gminy. Sprawa czy Gmina może wykonać takie przedsięwzięcie 
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wynika z obowiązujących przepisów prawa, na podstawie których działa administracja. 
Droga ta jest w zarządzaniu wojewody, który również realizuje inwestycje. Z pewnego 
punktu widzenia sytuacja jest taka, jakbym ja chciał wejść do pana na podwórko i tam zrobić 
kanalizację deszczową. Mówimy o kanalizacji deszczowej, czyli odprowadzającej wodę                
z drogi. Droga ta najprawdopodobniej w latach2008-2009 będzie drogą gminną. Wtedy temat 
mógłby wrócić do nas. I to nie jest kwestia tego czy gmina środki ma, czy nie. I tutaj 
mógłbym powiedzieć, że mówi pan nieprawdę, bo nigdy nie powiedziałem, że nie ma 
środków finansowych, tylko, że przeszkadza tu aspekt prawny, związany z tym, że droga jest 
drogą wojewódzką. Należy wykonać określone czynności aby panu pomóc w tym 
przedsięwzięciu. Z tego co wiem to wniosek do Wojewódzkiego Zarządu Dróg był 
przygotowany przez urzędników gminy. Monitowano także do odpowiednich służb Urzędu 
Marszałkowskiego. W mojej ocenie  mówienie, że poczynania gminy są blokujące dla 
rozwoju nowych inwestycji na własnym terenie, uważam za niezasadne. Tym bardziej, że 
jest w przygotowaniu projekt uchwały dot. ulg podatkowych, gdzie uwzględnione zostaną 
także ulgi dla nowo powstałych inwestycji na terenie gminy.        

       
      Ad. 10  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

Sprawa dot. obcięcia suchych drzew w m. Potarzyca i Chumiętki, wnioski zostaną 
przekazane do Powiatowego Zarządu Dróg w  Gostyniu.  
Odnośnie ul. Wały i ul. Zajazdowej, to przyjęliśmy taką zasadę, że jeśli jest wniosek 
mieszkańców w sprawie dot. zamontowania  progów zwalniających, to taka sprawa będzie 
rozważana. Zwrócę się do mieszkańców tych ulic, że jeśli jest taka potrzeba, to niezbędny 
jest wniosek o założenie takich progów. 
W  dniu 12 grudnia odbędzie się Walne Zgromadzenie członków gdzie będą omawiane 
sprawy dot. dalszych inwestycji .Z tego co wiem MZO planuje zaciągnąć kolejne kredyty. 
Odnośnie odbioru odpadów, to prowadzimy działania w stosunku do firm działających na 
naszym terenie aby zobowiązały się do udostępnienia swoim odbiorcom worków na odpady 
segregowane. Obowiązek taki wynika z podpisanej umowy i będziemy wymuszać na 
firmach, aby to realizowały. Problem dot. wszystkich podmiotów prowadzących usługi na 
terenie gminy.  Podjąłem rozmowy z MZO, że w sytuacji cofnięcia firmom zezwoleń, czy ta 
firma byłaby gotowa realizować tego typu działania na terenie naszej gminy. Firma, która 
obsługuje moją posesję dostarcza worki na odpady segregowane.  
Problemu stołówek jakie w naszej gminie funkcjonują w placówkach szkolnych, nie można 
oderwać od całości spraw związanych z działalnością tych placówek. Przedstawione zostaną 
założenia i propozycje w tym zakresie, oraz dot. również dożywiania dzieci i innych 
aspektów.  
R. Pazoła – mam pozwolenie na budowę. Tylko pytam, kto je sfinansuje? Ja? 
Burmistrz – pozwolenie jest dla pana. Czy złożył pan formalny wniosek do Rady Miejskiej           
o sfinansowanie budowy kanalizacji deszczowej przed własną posesją? Radni decydują ile 
środków i na jaką inwestycję przeznaczyć środki budżetu.  
R. Pazoła – tak, ustnie z panem przewodniczącym. Czyli pisemnie mam zrobić? 
Przewodniczący Rady – rozmawialiśmy o tym. Orientowałem się u pracowników Urzędu, 
jak wygląda sytuacja prawna. Okazało się, że sprawa z pozwoleniem jest trochę inna, jak 
wspominał p.Burmistrz, niż mi się wydawało. Ani przewodniczący Rady, ani każdy radny              
z osobna,  nie mogą zapewnić, że ta inwestycja będzie realizowana. Wykonawcą wszystkich 
postanowień jest Burmistrz.  
Burmistrz – jest  określona procedura w postępowaniu ze środkami publicznymi. Środki na 
realizację zadań realizowanych w gminie ustala Rada. Jeśli inwestycje miałaby realizować 
gmina, to musi mieć zezwolenie, zwracając się do WZDW. Istnieje możliwość uzyskania 
pomocy publicznej dla przedsiębiorców, w postaci ulg. Może pan złożyć taki wniosek, 
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wskazując na udzielenie pomocy przez gminę na realizację inwestycji. Ja przedstawię taką 
propozycję Radzie, i jeśli wyrazi zgodę na dofinansowanie tego zadania, to możemy 
wystąpić o zgodę do województwa. 
R. Pazoła – na ten temat rozmawiałem od kilku lat. Proponowałem wykonać tą instalację, 
ponieważ mam takie możliwości, że mogą to być koszty o połowę mniejsze. Zwracałem się 
aby to rozliczyć, ulga w podatku, a do dzisiaj brak odpowiedzi. Ja tej instalacji nie wykonam. 
A rozwiązań jest wiele, tylko chęci. Termin zakończenia budowy uzależniony jest                           
od kanalizacji deszczowej.  
Burmistrz - na najbliższej sesji również przedłożony zostanie Radzie projekt uchwały dot. 
ulg podatkowych dla gminnych przedsiębiorców, pod kątem nowych inwestycji i tworzenia 
nowych miejsc pracy. Ulgi takie miałyby obowiązywać od 1 stycznia 2008 r. Kiedy Pan 
zakończy swoje przedsięwzięcie, to będzie mógł z takiej ulgi skorzystać i otrzymać 
zwolnienie od podatku legalnie i zgodnie prawem. 
R. Pazoła – czy napisał pan mi o tym w odpowiedzi, że będą jakieś zmiany w podatkach, 
inne możliwości? Odpowiedź była krótka, droga wojewódzka. Jak tak można. Nie tędy droga 
i nie tak ze strategicznymi inwestorami. 
Przewodniczący Rady – intencją p. Burmistrza jest wprowadzenie uchwały dot. zastosowania 
dla przedsiębiorców ulg inwestycyjnych.  
Burmistrz – zobowiązałem się na posiedzeniu wspólnym komisji, iż przekażę informację dot. 
prac realizowanych na plantach. Prace te obejmują : wycięcie 16 drzew  zgodnie decyzją 
konserwatora zabytków, cięcia pielęgnacyjne, frezowanie pniaków poniżej poziomu gruntu, 
przygotowanie drewna opałowego do transportu,  rozdrobnienie gałęzi oraz renowacja alejek 
parkowych tj. założenie obrzeży trawnikowych, położenie alejek. Koszt zadanie 46 tys. zł.  

       
      Ad. 11 Zakończenie obrad i sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Knebel: dziękuję wszystkim za przybycie                     
i zamykam XIV sesję Rady Miejskiej w Krobi. 
 
           Protokółowała :                                                      

              Aurelia Sikorska              
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


